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Rada Miasta Poręba 
RM.0002.60.2024 

Protokół nr LX/2024 

LX Sesja w dniu 29 stycznia 2024r.  
Obrady rozpoczęto 29 stycznia 2024r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:45 
tego samego dnia. 
Miejsce: Obrady LX sesji Rady Miasta odbyły się w budynku MOK, w budynku 
Miejskiego Ośrodka Kultury w Porębie, w Sali nr 28. 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 

Protokolantka: Anna Winczakiewicz 

Numery podjętych uchwał: LX/606/24– LX/614/24 

Załączniki do protokołu: 

1. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym; 

2. Imienne wykazy głosowania radnych; 

3. Uchwały od nr LX/606/24– LX/614/24. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 
2. Mariusz Błaszczuk 
3. Grażyna Furmanek 
4. Barbara Gola 
5. Krzysztof Hamerlik 
6. Ewelina Janeczek 
7. Przemysław Kiliański 
8. Elżbieta Kołodziej 
9. Mariusz Kołton 
10. Marcin Kucia 
11. Jolanta Łakomska 
12. Jarosław Machura 
13. Marek Miśta 
14. Krystyna Rok 

 
Lista obecności gości: 
 
1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
2. Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran. 
3. Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 
4. Radca Prawny Michał Szachnitowski. 
5. Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek. 
6. Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik. 
7. Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba. 
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8. Kierownik Referatu Środków Pomocowych i Rozwoju Joanna Kowalska. 
9. Podinspektor Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Klaudia Kratochwil.  
10. Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 w Porębie Małgorzata Dychus. 
11. Kierownik Świetlicy Środowiskowej Edyta Lora-Bijak. 
12. Pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Sylwia Nowak. 
 
Lista obecności Mieszkańców: 
 
1. Elżbieta Żołnowska. 
2. Stefan Szewczyk. 
3. Adam Ostrowski. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła LX Sesję Rady 
Miasta Poręba w dniu 29 stycznia 2024 r. o godz. 900, powitała uczestniczących w 
sesji radnych, Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta, Skarbnika Miasta Poręba, 
kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników i pracowników urzędu miasta 
oraz mieszkańców. 

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na 

moment otwarcia sesji w obradach uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Wraz z zawiadomieniem o zwołaniu LX Sesji Rady Miasta na dzień 29 stycznia 2024 

roku radni otrzymali następujący porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie protokołu z LIX sesji Rady Miasta Poręba. 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniora" na rok 
2024. 
b) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP, który uczestniczył 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 
c) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Poręba. 
5. Interpelacje i zapytania. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 

porządku obrad. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Agnieszka 

Ajchenlaub, zgłosiła wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 2 projektów 

uchwał: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia niewłaściwości Rady Miasta Poręba do 
rozpatrzenia skargi z dnia 27 listopada 2023 roku;  

2. Projekt uchwały w sprawie przekazania skarg na Przewodniczącą Rady Miasta 
Poręba oraz Radę Miasta Poręba do rozpoznania Wojewodzie Śląskiemu 
według właściwości rzeczowej. 

 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że projekt uchwały oraz stanowiska komisji 
zostały radnym przesłane w dniu 25.01.2024r. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie stwierdzenia niewłaściwości 
Rady Miasta Poręba do rozpatrzenia skargi z dnia 27 listopada 2023 roku  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania skarg na 
Przewodniczącą Rady Miasta Poręba oraz Radę Miasta Poręba do rozpoznania 
Wojewodzie Śląskiemu według właściwości rzeczowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba – zgłasza wniosek formalny o dodanie do 
porządku obrad 4 projektów uchwał:  
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1. Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Miasta Poręba na 
członka Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu; 

2. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy; 
3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok; 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Poręba na lata 2024-2031. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania przedstawiciela 
Miasta Poręba na członka Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Poręba na 2024 rok oraz zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na 
lata 2024-2031.  
 
Wyniki głosowania 
ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
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Radna Ewelina Janeczek powiedziała, że radni nie otrzymali przed sesją projektów 
uchwał, a jedynie same stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Pracownik Biura Rady Miasta Anna Winczakiewicz powiedziała, że materiały zostały 
wysłane drogą mailową w dniu 25.01.2024r oraz zamieszczone w informatorze w 
systemie eSesja. 

Radna Ewelina Janeczek powiedziała, że projekty uchwał powinny być przesłane 7 
dni przez sesją. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski poinformował, że projekty mogą być dodawane 
na wniosek podczas posiedzenia sesji. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekty dodanych uchwał będą zapisane w 
porządku obrad po zmianach w bloku uchwał pod nr: 4.d., 4.e., 4.f., 4.g., 4.h., 4.i. 

Porządek obrad po zmianach: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie protokołu z LIX sesji Rady Miasta Poręba. 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniora" na rok 
2024. 
b) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP, który uczestniczył 
w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 
c) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Poręba. 
d) stwierdzenia niewłaściwości Rady Miasta Poręba do rozpatrzenia skargi z dnia 27 
listopada 2023 roku. 
e) przekazania skarg na Przewodniczącą Rady Miasta Poręba oraz Radę Miasta 
Poręba do rozpoznania Wojewodzie Śląskiemu według właściwości rzeczowej. 
f) powołania przedstawiciela Miasta Poręba na członka Rady Społecznej przy Szpitalu 
Powiatowym w Zawierciu; 
g) nadania nazwy ulicy; 
h) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok; 
i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na lata 2024-2031. 
5. Interpelacje i zapytania. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 
 
 
2. Zatwierdzenie protokołu z LIX sesji Rady Miasta Poręba. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poinformowała, że protokół z LIX 
Sesji Rady Miasta Poręba, która odbyła się w dniu 18 grudnia 2023 roku został 
przesłany radnym drogą elektroniczną w dniu 10 stycznia 2024r., a także był 
wyłożony w Biurze Obsługi Rady Miasta. Przewodnicząca poinformowała, że w 
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związku z uwagami do protokołu, które zostały uwzględnione, protokół został 
ponownie wysłany w dniu 19.01.2024r. oraz 22.01.2024r. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia protokołu z LIX sesji Rady Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krystyna Rok 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewelina Janeczek 
 
 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca poinformowała, iż sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej. 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do sprawozdania. 

Pytania zadali: 

1. Radna Krystyna Rok: Czego dotyczyło spotkanie w dniu 21.12.2023r. z Radą 
Społeczną Szpitala? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Rada Społeczna 
jest organem doradczym, nie podejmuje uchwał. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:13:37). 

2. Radna Krystyna Rok: W jakim celu odbyła się delegacja do Katowic – 
spotkanie „Tak dla Polski”? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: To bardzo ważna 
inicjatywa, która powstała w celu ochrony interesów samorządów. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:15:31). 

3. Radna Krystyna Rok: Czego dotyczyło posiedzenie Rady Nadzorczej MPWiK z 
dnia 11.01.2024r.? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Podejmowano 
uchwałę w sprawie leasingu pompy. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:18:16). 

4. Radna Ewelina Janeczek: Czy będzie wymieniona jedna pompa? 
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Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha: Tak, będzie 
wymieniona jedna pompa. 

5. Radna Ewelina Janeczek: Jaki jest jej koszt? 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: Jest to koszt w granicach 
150 tyś. zł netto w zależności od wybranej wersji. 

6. Radna Ewelina Janeczek: Na jaki okres czasu ma być ten leasing? 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: Prowadzone są rozmowy z 
bankami w celu ustalenia jak najdłuższego terminu. 

7. Radna Ewelina Janeczek: O jakiej kwocie była mowa podczas delegacji do 
Siamoszyc w sprawie pozyskania środków? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Na razie nie było 
mowy o żadnej kwocie, ponieważ trwa przydział środków Lokalnym Grupom 
Działania. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:22:17). 

8. Radna Ewelina Janeczek: Czego dotyczyło spotkanie z Panem Sebastianem 
Pionką z GDDKiA w dniu 12.01.2024r.? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Spotkanie 
dotyczyło przyszłej inwestycji przy ul. Wojska Polskiego (Kanalizacja w ciągu 
ul. Roździeńskiego i Wiejskiej). 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:23:43). 

9. Radna Ewelina Janeczek: Czego dotyczyło spotkanie z Panią Katarzyną Wilk? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Spotkanie 
dotyczyło mieszkania chronionego.  
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:27:48). 

10. Radna Jolanta Łakomska: Czy nieobecność usprawiedliwiona z ubiegłego 
sprawozdania międzysesyjnego dotyczyła urlopu czy zwolnienia lekarskiego? 
Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran powiedziała, że jest to informacja 
chroniona. 
(utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:30:21). 

 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra rozwinął temat spotkania w dniu 
12.01.2024r. ze starszym inspektorem do spraw kontroli gospodarki finansowej z 
Regionalnej Izby Obrachunkowej Katowice w celu zapoznania się i podpisania 
protokołu końcowego z kontroli kompleksowej gminy Poręba za lata 2019 – 2023. 
Burmistrz Miasta Poręba podkreślił, że sytuacja finansowa Gminy bardzo się 
poprawiła (utrwalono w wersji audio-video nagranie od 00:31:36). 
 
Następnie Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra uzupełnił sprawozdanie 
międzysesyjne o kolejne tematy: 

• 22.01.2024r. – udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 
oraz Komisji Rewizyjnej; 

• 23.01.2024r. – udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz 
Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej; 

• 27.01.2024r. – udział w studniówce organizowanej przez Zespół Szkół w 
Porębie; 

• 28.01.2024r. – udział w 32 Finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
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4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniora" 

na rok 2024 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 

stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego "Korpus 
Wsparcia Seniora" na rok 2024.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/606/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

 

b) ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP, który 

uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 

stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

 
Radny Jarosław Machura zapytał o powody braku zwiększenia stawki ekwiwalentu 
dla strażaków OSP oraz czy kwota 12 zł jest stawką brutto czy netto. 
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Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha powiedziała, że jest to stawka brutto oraz 
zaznaczyła, że nie jest wynagrodzenie, tylko świadczenie. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że temat ten był już poruszany. 
Wyjaśnił, iż w ramach odpowiedzialnej polityki finansowej w pierwszej kolejności 
należy wykonać remonty, zakupić umundurowanie oraz samochód bojowy (utrwalono 
w wersji audio-video nagranie od 00:47:33). 
 
Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik wymienił 
poczynione w ostatnim czasie inwestycje dotyczące OSP Poręba (utrwalono w wersji 
audio-video nagranie od 00:51:15). 
 
Radna Jolanta Łakomska powiedziała, że ekwiwalent jest wypłacany z innej puli niż 
remonty.  
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że istnieje jedna pula, jaką jest 
budżet Gminy. Projekt uchwały jest skutkiem wypracowanego porozumienia z 
zarządem OSP. 
 
Radny Jarosław Machura zasugerował, że na posiedzeniu powinni być obecni 
przedstawiciele OSP. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że wobec tego radni powinni 
zaprosić dodatkowe osoby, jeśli widzą taką potrzebę. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 
ratownika OSP, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 

Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/607/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 
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c) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 

stałych Rady Miasta. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poinformowała o konieczności 
przeprowadzenia dwóch głosowań. Pierwsze głosowanie dotyczyło nieuwzględnienia 
przez Radę Miasta Poręba pięciu uwag wniesionych do projektu zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Poręba, które 
zostały nieuwzględnione przez Burmistrza Miasta Poręba. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
nieuwzględnienia przez Radę Miasta Poręba pięciu uwag wniesionych do projektu 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Poręba, które zostały nieuwzględnione przez Burmistrza Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
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Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/608/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 
 
d) stwierdzenia niewłaściwości Rady Miasta Poręba do rozpatrzenia skargi 

z dnia 27 listopada 2023 roku 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały wraz ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został przesłany radnym drogą elektroniczną dnia 

25.02.2024r. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:59:24) 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie stwierdzenia niewłaściwości Rady Miasta Poręba do 
rozpatrzenia skargi z dnia 27 listopada 2023 roku.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
 
Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/609/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

 

e) przekazania skarg na Przewodniczącą Rady Miasta Poręba oraz Radę 

Miasta Poręba do rozpoznania Wojewodzie Śląskiemu według właściwości 

rzeczowej 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały wraz ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został przesłany radnym drogą elektroniczną dnia 

25.02.2024r. 
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Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 01:05:23) 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie przekazania skargi na Przewodniczącą Rady Miasta 
Poręba oraz Radę Miasta Poręba do rozpoznania Wojewodzie Śląskiemu według 
właściwości rzeczowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/610/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

f) powołania przedstawiciela Miasta Poręba na członka Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że temat był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta, natomiast projekt uchwały został przesłany radnym drogą elektroniczną 

dnia 25.01.2024r. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Miasta Poręba na członka 
Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/611/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

g) nadania nazwy ulicy 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że temat był omawiany na komisjach stałych 

Rady Miasta, natomiast projekt uchwały został przesłany radnym drogą elektroniczną 

dnia 25.01.2024r. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, 
Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, 
Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 14 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/612/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

h) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez 
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Skarbnika Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 25.01.2024r. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2024 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Marek Miśta 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/613/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba na lata 2024-

2031 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez 

Skarbnika Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 25.01.2024r. 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Poręba 
na lata 2024-2031.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Agnieszka Ajchenlaub, Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Barbara Gola, 
Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin 
Kucia, Marek Miśta 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Ewelina Janeczek, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Krystyna Rok 
 
Uchwała została podjęta 10 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LX/614/24 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 
5. Interpelacje i zapytania. 

 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poprosiła radnych o przedstawienie 
swoich interpelacji i zapytań. 

Interpelacje i zapytania przedstawili: 

1. Radny Przemysław Kiliański w sprawie dodatkowego wywozu popiołu w 
miesiącu maju. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:12:04). 

2. Radny Jarosław Machura w sprawie: pozyskania środków na naprawę mostów 
przy ul. Baśniowej i Niweckiej, wymiany częściowej rurociągu wodnego wzdłuż 
ul. Wiosennej, przeglądów gwarancyjnych urządzeń z programu OZE, 
ubezpieczenia dróg gminnych oraz naprawy ulicy Aksamitnej. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:12:08). 

3. Radna Ewelina Janeczek: 
• wspólnie z Radną Jolantą Łakomską w sprawie znaczniku gazu 

ziemnego (słupka) oraz wysepki spowalniającej przy ul. 
Roździeńskiego; 

• wspólnie z Radną Jolantą Łakomską, Radną Krystyną Rok oraz Radnym 
Jarosławem Machurą w sprawie przetargu na odbiór odpadów. 

(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:13:56). 
4. Radna Jolanta Łakomska: 

• wspólnie z Radną Eweliną Janeczek oraz Radną Krystyną Rok w sprawie 
dofinansowania transportu zbiorowego; 

• wspólnie z Radną Eweliną Janeczek oraz Radną Krystyną Rok w sprawie 
schroniska „Psia Kostka” przy MPWiK w Porębie; 

• wspólnie z Radną Eweliną Janeczek, Radną Krystyną Rok oraz Radnym 
Jarosławem Machurą wniosek w sprawie przeprowadzenia przez 
Komisję Rewizyjną kontroli MPWiK. 

(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:14:49). 
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5. Radna Krystyna Rok w sprawie naprawy ul. Krynicznej po zakończeniu prac 
związanych z reaktywacją kolei. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:20:20). 

6. Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej w sprawie promowania 
kampanii edukacyjno-informacjynej #Halo! Tu cyberbezpieczny senior oraz 
organizacji szkolenia w tym temacie. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:21:06). 

7. Radna Grażyna Furmanek w sprawie ubytków drogowych w ul. Głównej i 
Leszczynowej oraz w sprawie dzików. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:25:18). 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, aby interpelacje radni przekazali drogą 
elektroniczną na adres mailowy Biura Rady Miasta, natomiast wersję papierową 
złożyli w siedzibie Urzędu Miasta Poręba. 

 
6. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej przedstawiła korespondencję, jaka wpłynęła do 
Rady Miasta: 
 
W dniu 19 grudnia 2023 roku: 
- wpłynęła skarga na Przewodniczącą Rady Miasta Poręba (sygn. RKP 3435). 
 
W dniu 20 grudnia 2023 roku: 
- wpłynęła skarga na Przewodniczącą Rady Miasta Poręba (sygn. RKP 3442); 
- wpłynęła skarga na Przewodniczącą Rady Miasta Poręba oraz Radę Miasta Poręba 
(sygn. RKP 3452). 
 
W dniu 21 grudnia 2023 roku: 
- wpłynął wniosek w sprawie zamontowania oświetlenia ulicznego (sygn. RKP 3466). 
 
W dniu 21 grudnia 2023 roku: 
- wpłynęła uchwała Rady Gminy Baboszewo w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, ustawy o postępowaniu 
egzekucyjnym, w administracji i innych powiązanych tematycznie (sygn. RKPE 4272). 
 
W dniu 27 grudnia 2023 roku: 
- wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego w sprawie 
naboru do Młodzieżowego Sejmiku Województwa Śląskiego (sygn. RKPE 4307). 
 
W dniu 28 grudnia 2023 roku: 
- wpłynęła skarga na Przewodniczącą Rady Miasta Poręba oraz Radę Miasta Poręba 
(sygn. RKP 3480). 
 
W dniu 19 stycznia 2024 roku: 
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- wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach (sygn. RKP 
179) – prawomocne orzeczenie oraz zwrot akt. 
 
W dniu 22 stycznia 2024 roku: 
- wpłynęło sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2023 rok. 
 
W dniu 23 stycznia 2024 roku: 
- wpłynęło sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na 2023 
rok. 
 
W dniu 23 stycznia 2024 roku: 
- wpłynęło pismo z Posterunku Policji w Porębie (sygn. RKPE 333) w sprawie planu 
działania priorytetowego. 
 

KOMUNIKATY: 
 

Posiedzenia Komisji Termin Godzina Tryb/Miejsce 

Komisja Gospodarki i 
Ochrony Środowiska 
 

19.02.2024 
(poniedziałek) 

08:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 

Komisja Rewizyjna 
 
 

19.02.2024 
(poniedziałek) 

 

14:00 
 
 

MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji 
 

20.02.2024 
(wtorek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 

Komisja Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej 
 

20.02.2024 
(wtorek) 

13:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 

Sesja Rady Miasta  26.02.2024 
(poniedziałek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej zarządziła 5 minutową przerwę. 

Po przerwie sprawdzono quorum.  

Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła Kierownika Referatu Środków Pomocowych i 
Rozwoju Joannę Kowalską o omówienie tematu II etapu OZE. 

Kierownik Referatu Środków Pomocowych i Rozwoju Joanna Kowalska omówiła w/w 
temat (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:42:06). 

Radny Jarosław Machura poruszył temat planów wynajęcia dodatkowego lokalu na 
potrzeby filii Biblioteki w Niwkach. Zapytał, na jakim etapie są rozmowy. 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 
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(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:45:12). 

Radny Jarosław Machura zapytał o przyczynę wstrzymania kontroli metrażu 
budynków, które przeprowadzono w Niwkach. 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra, wyjaśnił że przyczyną 
było zaangażowanie dwóch pracownic przeprowadzających w/w kontrole w inne 
zadania, m.in. związane z kontrolą RIO. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:47:21). 

Radny Jarosław Machura poruszył temat złego stanu nawierzchni dróg. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odniósł się do wypowiedzi Radnego, m.in. 
przypominając o planach naprawy całych fragmentów dróg. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:52:42). 
 
Głos zabrała Radna Ewelina Janeczek, zadała następujące pytania: 
 

1. Kiedy będą wykonane prace dot. wycinki krzaków na działce gminnej przy 
skrzyżowaniu ul. Kopalnianej i Zwycięstwa (składano w tej sprawie 
interpelacje); 
Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik, po 
konsultacji z pracownikami Referatu odpowiedział, iż 16 listopada 2023r. 
ponowiono zlecenie do MPWiK. 

2. Jaka kwota jest do zwrotu z tytułu niesłusznie naliczonej opłaty za wywóz 
nieczystości. 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: jest to kwota ok. 100 tyś zł, 
założono zwroty do 12 tyś zł/miesięcznie. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:01:07). 

3. Czym kieruje się spółka, jeśli chodzi o zwrot tych pieniędzy? Są sygnały od 
Mieszkańców o różnych kwotach zwrotów. 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek, powiedział o konieczności 
sprawdzenia konkretnych sytuacji. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:02:43). 

4. Dlaczego Mieszkaniec, który zamawia beczkę, dostaje do podpisania 
porozumienie, ale nie jest właścicielem i nie ma podpisanej umowy ze spółką. 
Prezes MPWiK Tomasz Turek zanotował pytanie celem sprawdzenia w/w 
sytuacji. 

 
Radna Ewelina Janeczek poruszyła temat ogłoszenia w sprawie kanalizacji przy ul. 
Roździeńskiego i Wiejskiej. Wg podanych podczas posiedzenia Komisji informacji w/w 
ulice miały być podłączone w całości, jednak z ogłoszenia wynika coś innego. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:03:50). 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra zapewnił, że chodzi o wszystkich 
Mieszkańców ul. Roździeńskiego. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:04:51). 
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Radna Ewelina Janeczek zapytała o przyczynę rozmieszczenia oświetlenia 
świątecznego tylko przy DK78 od siedziby MPWiK do ul. Rzecznej. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że Gmina roztropnie i małymi 
krokami powiększa zasób ozdób świątecznych. 
 
Radna Ewelina Janeczek zapytała o siatkę maskującą, która ma być zamontowana na 
budynku biurowca. 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra potwierdził, że siatka maskująca będzie 
zabezpieczała zdegradowaną stolarkę okienną z uwagi na działające w bezpośrednim 
sąsiedztwie firmy. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:11:20). 
 

Głos zabrała Radna Jolanta Łakomska, zadała pytania w sprawie: 

1. Braku koksowników przy niskich temperaturach, mimo podpisanej umowy w 
tej sprawie z MPWiK i kosztów z tego tytułu dla Gminy. 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: Podjęto decyzję o 
nierozpalaniu koksowników z uwagi na alerty o bardzo złym stanie powietrza. 
Umowa powiedzenia nie oznacza pobierania opłat, następuje to tylko w 
przypadku wykonania usługi. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:14:54). 

2. Obietnicy zamontowania oświetlenia na tzw. „Krupówkach” złożonej podczas 
grudniowej sesji Rady Miasta. 
Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran: Podpisano 
umowę, realizacja zapewne nastąpi niebawem. Kierownik Referatu NiGK Kamil 
Kowalik dodał, że fundamenty, słupy i pozostałe elementy są gotowe. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:18:16). 

3. Wezwań do zapłaty oraz dublowania opłaconych faktur za wodę. 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: Trwają prace nad 
rozwiązaniem tego problemu, będzie wprowadzona internetowa obsługa 
klienta. Głos zabrali także: Mieszkaniec Stefan Szewczyk, Radny Marcin Kucia 
oraz Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:21:12). 

4. Odmowy udostępnienia radnym dokumentów dotyczących spółki przez Prezesa 
MPWiK. 
Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: Poproszono o złożenie 
wniosku celem sprawdzenia, czy dokumenty nie zawierają danych osobowych. 
Głos zabrał również Kierownik Referatu NiGK Kamil Kowalik. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:29:49). 

Radny Mariusz Kołton opuścił posiedzenie. 
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Radna Krystyna Rok zapytała, czy do końca kadencji powstanie przystanek na 
Krzemiendzie oraz zostanie utwardzone pobocze przy ul. Niweckiej. 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: Po wizji lokalnej w 
terenie ustalono, że przy ul. Niweckiej nie będzie wykonane utwardzenie pobocza z 
uwagi na brak miejsca. Do końca kadencji nie powstanie przystanek, inwestycja 
będzie jednak realizowana, szukamy wykonawcy. 

Radny Marek Miśta opuścił posiedzenie. 

Głos zabrała Mieszkanka Miasta Elżbieta Żołnowska (przebieg wystąpienia utrwalono 
w wersji audio-video: nagranie od 02:36:38), zadała następujące pytania: 

1. Jaki jest wynik kontroli Państwowej Inspekcji Pracy? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra oraz Sekretarz 
Miasta Poręba Barbara Baran: po zanonimizowaniu będzie udostępniony 
protokół z przeprowadzonej kontroli. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:39:55). 
Mieszkanka Miasta Elżbieta Żołnowska stwierdziła, że dawniej udostępniano w 
Urzędzie wszelkie dokumenty. Powołała się również na wyroki sądu dot. 
świadczeń świątecznych dla emerytów. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:42:31). 
Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran powiedziała, że kontrola PIP nie 
wykazała żadnych nieprawidłowości. 
Mieszkanka Miasta Elżbieta Żołnowska powiedziała, że celowo wypłacono 
pracownikom Urzędu świadczenia socjalne wcześniej oraz stwierdziła, że inne 
urzędy oraz szkoły wpłacają świadczenia emerytom. Mieszkanka zarzuciła 
Burmistrzowi Miasta Poręba, że łamie prawo. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:45:20). 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że wobec tego należy 
złożyć doniesienie do prokuratury. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:48:52). 

2. Dlaczego nie udzielono odpowiedzi na wniosek złożony 12.10.2023r. w 
sprawie oprysków na terenie Gminy. 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Renata Otręba odpowiedziała, że 
musi sprawdzić w/w sprawę. 

3. Dlaczego zostały wstrzymane prace na terenie budowy tężni? Czy wpłynęły 
środku finansowe na ten cel? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: inwestycja jest 
realizowana, planowany termin jej zakończenia to kwiecień 2024.  
Głos zabrała również Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha informując, iż 
wpłynęła transza z Polskiego Ładu.  
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:51:24). 

4. Kiedy będą naprawione place zabaw? 
Kierownik Referatu NiGK Kamil Kowalik poprosił o doprecyzowanie, o który 
plac zabaw chodzi. 

5. Co się stało z zaginionym psem, dlaczego został odłowiony mimo braku 
warunków? 
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Odpowiedzi udzielił Prezes MPWiK Tomasz Turek: Spółka oraz inne 
zewnętrzne podmioty są zaangażowane w całą akcję. Pies został odłowiony 
celem przekazania do schroniska. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 02:55:13). 

 
 
Radny Mariusz Błaszczuk opuścił posiedzenie. 

 

Głos zabrał Mieszkaniec Miasta Stefan Szewczyk, zadał następujące pytania: 

1. Jaka jest kondycja MPWiK: rachunek zysków i strat, kapitał zapasowy, 
zobowiązania krótko i długoterminowe? 

2. Ile jest wodomierzy, jaki ich procent jest zalegalizowany, jaka jest strata wody 
w Porębie? 

3. Jaka jest prognoza podwyżki cen wody? 
W związku z powyższymi pytaniami Prezes MPWiK Tomasz Turek zanotował je  
celem udzielenia odpowiedzi. 

4. Jakie są Państwa zarobki? 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że wszystkie informacje 
są jawne, zamieszczone na BIP Urzędu Miasta Poręba. 

5. Czy budowany obiekt przy sklepie Biedronka to tężnia? Nie jest to priorytet dla 
Poręby. 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra odpowiedział, że tężnia jest jednym z 
elementów placu miejskiego, który powstaje w wyniku konsultacji społecznych 
z Mieszkańcami. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 03:06:27) 

6. Gdzie są miejsca w Porębie, gdzie może spotykać się młodzież? 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra: przez wiele lat nie 
było takiego miejsca, pozyskano środki w celu budowy Mediateki, która za 
kilka miesięcy zostanie zakończona. Głos zabrał również Radny Marcin Kucia. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 03:11:17) 
Mieszkanka Miasta Elżbieta Żołnowska zapytała o karę dla wykonawcy, a 
Mieszkaniec Stefan Szewczyk zapytał o zabezpieczenie inwestycji. 
Odpowiedzi udzielił Radca Prawny Michał Szachnitowski: czterokrotnie 
wykonawca prosił o wydłużenie terminu, po czym porzucił plac budowy. 
Zabezpieczono kwotę 104 tyś zł tytułem należytego wykonania umowy. 
Dodatkowo sąd proceduje drugą część zabezpieczenia. 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 03:18:22) 

 

Radny Jarosław Machura zapytał, z jakiego powodu trzech radnych opuściło 
posiedzenie. 

Przewodnicząca Rady Miasta wyjaśniła powody opuszczenia obrad. 
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Radna Ewelina Janeczek zabrała głos w sprawie braku odśnieżania bocznych ulic na 
Kierszuli. 

Prezes MPWiK Tomasz Turek powiedział, że sprawdzi powód niewykonania polecenia. 

Radna Ewelina Janeczek zapytała, czy odłowiony pies został zawieziony do MPWiK. 

Prezes MPWiK Tomasz Turek odpowiedział, że pies uciekł podczas przeładunku. 
Opisał wydarzenia z dnia 6 stycznia 2024r. (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji 
audio-video: nagranie od 03:24:40). 
 
Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy schronisko wypowiedziało umowę. 
 
Prezes MPWiK Tomasz Turek potwierdził fakt wypowiedzenia umowy, przy czym jest 
miesięczny okres wypowiedzenia (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-
video: nagranie od 03:27:36). 
 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra podziękował Wysokiej Radzie za zachowanie 
spokoju w temacie zaginionego psa. Podjęto działania w celu wyjaśnienia sytuacji. 

Radna Jolanta Łakomska powróciła do tematu dostępu radnych do danych, poprosiła 
Radcę Prawnego o zajęcie stanowiska w tej sprawie. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski powiedział, że radni mają prawo wstępu do 
pomieszczeń oraz wglądu do dokumentów (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji 
audio-video: nagranie od 03:34:11). 

Prezes MPWiK Tomasz Turek zwrócił uwagę na ostatnie zdanie odczytanego przez 
Radcę Prawnego przepisu, które mówi o zachowaniu przepisów o tajemnicy prawnie 
chronionej. W związku z tym należy najpierw się zapoznać z treścią dokumentów 
przed udostępnieniem.  

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy działa monitoring w siedzibie MPWiK. 

Prezes MPWiK Tomasz Turek odpowiedział, że musi to sprawdzić. 

7. Zamknięcie sesji. 
 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów 
porządku obrad – zamknęła obrady LX sesji Rady Miasta Poręba VIII kadencji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

 

Elżbieta Kołodziej 

 



Strona 23 z 23 

 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się 

w Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-video: 

https://esesja.tv/transmisja/45379/nagranie.htm 


